
     Protokół Nr  23  
 
 
z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju Rady Gminy Pabianice z dnia 27 
listopada 2008 r.  
 
 
 
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni członkowie Komisji obecni według załączonej 
listy obecności stanowiącej zał. nr 1 do protokołu, Wójt Gminy Pabianice H. Gajda 
Kierownik ref Gospodarki Gruntami, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska R. 
Iwaśków, inspektor A. Dudziak,  inspektor H. Madejski.  
 
Tematyka   posiedzenia Komisji:  
 

1. Opinia do uchwały na temat Gminnego Planu Ochrony Środowiska oraz 
Gminnego Planu Gospodarki Odpadami. 

 
2. Przygotowanie wytycznych do opracowania prezentacji na temat szkodliwości 

działania mieszkańców i podmiotów gospodarczych w zakresie ochrony 
środowiska.  

 
3. Ustalenie terminu opracowania prezentacji i sposobu jej rozpowszechnienia przez 

organizacje pozarządowe. 
 

4. Dalsze prace związane z opracowaniem koncepcji funkcjonowania komunikacji w 
gminie Pabianice.  

           5 . Sprawy róŜne  /omówienie materiałów na sesję /  
 
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju  
P. Kociołek. 
 
Ad. pkt. 1.  
 
Komisja przystąpiła do analizy Gminnego Planu Ochrony Środowiska oraz Gminnego Planu 
Gospodarki Odpadami.  
 
Dokument pod nazwą Gminny Plan Ochrony Środowiska przedstawił Komisji Kierownik ref. 
Gospodarki Gruntami, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska R. Iwaśków.  
 
Poinformował, Ŝe  do opracowania zarówno Gminnego Planu Ochrony Środowiska oraz 
Gminnego Planu Gospodarki Odpadami  dokumentów obliguje  nas ustawa o prawie ochrony 
środowiska. Plany i programy opracowane na szczeblach gminnych muszą być spójne z 
planami i programami  na szczeblu tak powiatowym jak i wojewódzkim, a takŜe krajowym.  
Programu Ochrony Środowiska  oraz Gminny Plan Gospodarki Odpadami na lata 2009 -2016 
gminy Pabianice spójne są takŜe  z Planem Rozwoju Gminy Pabianice przyjętym na lata 2007 
– 2013.  

Programu Ochrony Środowiska  oraz Gminny Plan Gospodarki Odpadami na lata 2009 -2016 
gminy Pabianice podzielony jest na 2 etapy :  
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1. Stan aktualny gminy i ustosunkowanie się do zaplanowanych przedsięwzięć na lata 2009 – 
2012.  

2. Prognozy inwestycyjne na kolejne lata z perspektywami  do 2016 roku.  

 
Program Ochrony Środowiska dla gminy Pabianice na lata 2009 – 2012 z perspektywą do 
2016 zawiera między innymi zagadnienia takie jak: 

1. Wprowadzenie. 
2. Ogólną charakterystykę gminy. 
3. Diagnozę stanu środowiska na terenie gminy. 

-ocenę moŜliwości wykorzystania odnawialnych źródeł   energii na terenie gminy. 

4. Cele i priorytety ekologiczne na lata 2009 – 2012 z perspektywą do 2016 r. 
5. Ochronę wód powierzchniowych i podziemnych. 
6. Rodzaj i harmonogram działań proekologicznych na lata 2009-2012 z perspektywą do 

roku 2016. 
7. Edukację ekologiczną. 
8. Finansowanie zadań z zakresu ochrony środowiska. 
9. WdraŜanie i monitoring realizacji programu. 
10. Streszczenie w języku niespecjalistycznym. 
11. Literaturę. 

 
PrzedłoŜony Program Ochrony Środowiska dla gminy Pabianice na lata 2009 – 2012 z 
perspektywą do roku 2016 stanowi zał. nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
Dokument pod nazwą  Plan Gospodarki Odpadami  Pabianice na lata 2009 – 2012 z 
perspektywą do roku 2016 został przedłoŜony przez inspektora  A. Dudziaka i stanowi zał. nr 
3 do niniejszego protokołu.  
 
Dokument zawiera: 
 

1. Wprowadzenie. 
2. Ogólną charakterystykę gminy. 
3. Ocenę realizacji obowiązującego planu gospodarki odpadami dla gminy Pabianice. 
4. Rodzaj, ilość źródła powstawania i gospodarowanie odpadami. 
5. Prognozę zmian ilości wytwarzanych odpadów. 
6. Cele na lata 2009-2012 z perspektywą do 2016 roku. 
7. Działania zmierzające do poprawy sytuacji w zakresie gospodarki odpadami. 
8. Projektowany system gospodarki odpadami w gminie. 
9. Harmonogram działań na lata 2009-2016. 
10.  System monitoringu i oceny realizacji zamierzonych celów. 
11.  Streszczenie w języku niespecjalistycznym. 
12. Wnioski z analizy oddziaływania projektu planu na środowisko. 
13. Literaturę.  

 
 
W dyskusji udział wzięli Przewodniczący Komisji P. Kociołek, radna Z. Kasperska.  
 
Radni zwrócili uwagę na zagadnienia takie jak:  
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- pozyskać   informację  na temat  zabezpieczenia mieszkańców gminy przed hałasem, który 
będzie powodował duŜy ruch samochodów poruszających się po wybudowanej w przyszłości 
drodze  S-14 ,  
- naleŜy poczynić starania opracowania planu,  w którym ujęte byłyby zagadnienia w kwestii   
przedsięwzięć lekkiego spiętrzania  wód, poniewaŜ na naszym terenie jest niski poziom wód 
gruntowych,  
- ustawić kilka pojemników na terenie gminy z przeznaczeniem  na papier, potrzebne byłyby   
takŜe pojemniki z przeznaczeniem na folię. 
- rozwaŜyć egzekwowanie czynności posiadania pojemników  na śmieci przez właścicieli  
posesji.  
 
Komisja po dokonanej analizie Gminnego Planu Ochrony Środowiska oraz Gminnego 
Planu Gospodarki Odpadami projekt uchwały w sprawie przyj ęcia w/w dokumentów 
zaopiniowała pozytywnie nie wnosząc uwag.  
 
 
Ad. pkt. 2.  
 
 
W punkcie dotyczącym tematu opracowania prezentacji  szkodliwości działania mieszkańców 
i podmiotów gospodarczych w zakresie ochrony środowiska inspektor A. Dudziak 
poinformował, Ŝe nawiązał kontakt Fundacją „Arka” z Bielska Białej, która moŜe 
przygotować dla nas plakaty, ulotki i inne materiały na temat szkodliwości działania w 
zakresie ochrony środowiska. Inspektor zaprezentował takŜe Komisji  posiadane juŜ materiały 
na ten temat.  
Kierownik R. Iwaśków zabierając głos powiedział, iŜ moŜemy przekazywać takŜe powyŜsze 
informacje za pośrednictwem biuletynu informacyjnego, prasy lokalnej.  
 
Członkowie Komisji w dyskusji zwrócili uwagę na to, aby zlecić kompetentnej firmie 
przygotowanie prezentacji medialnej właśnie w powyŜszym temacie.  
Prezentacja mogłaby być przedkładana na zebraniach wiejskich np. podczas wyborów 
sołtysów, czy innych zebraniach ogólno wiejskich, włączyć takŜe do tych działań 
organizacje pozarządowe, harcerzy  
Prezentacja powinna zawierać informacje na tematy między innymi takie jak: 
szkodliwość  spalania odpadów, drewna zanieczyszczonego, szkodliwe oddziaływanie 
nieszczelnych szamb na środowisko.  
Inspektor d/s ochrony środowiska w Urzędzie Gminy A. Dudziak zobowiązał się do 
poczynienia wszelkich działań związanych z pozyskaniem materiałów dot.     
prezentacji na temat   szkodliwości działania mieszkańców i podmiotów gospodarczych 
w zakresie ochrony środowiska.  
 
Ad. pkt. 3. 
 
Komisja po uzyskaniu ich podejmie decyzję w  jaki sposób będą one propagowane 
wśród mieszkańców.  
 
Ad. pkt. 4. 
 
Komisja zapoznała się z przygotowaną przez Urząd Gminy mapą,  na której zostały 
zaznaczone linie komunikacyjne funkcjonujące aktualnie na terenie naszej gminy.  
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Informacja pisemna na temat linii komunikacyjnych stanowi zał. nr 4  do niniejszego 
protokołu. 
Wójt Gminy H. Gajda poinformował, Ŝe poza liniami istniejącymi wykazanymi na mapie i w 
załączonym pisemnym załączniku planuje się uruchomienie linii komunikacyjnej z 
miejscowości Rydzyny do Pabianic, którą będzie obsługiwała firma  PKS. Są juŜ usytuowane 
przystanki autobusowe na tej trasie to jest: od ulicy W. Janke  w Pabianicach, ul. 20 – 
Stycznia, Rydzyńską, Rydzyny - Potaźnia, Rydzyny do Jadwinina, skąd nastąpi powrót tą 
samą trasą.  
Ponadto Wójt poinformował, Ŝe będzie prowadził rozmowy  z Mjejskim Zakładem 
Komunikacji w Pabianicach o wprowadzenie kursu do Pawlikowic I w kierunku  do 
skrzyŜowania i Pawlikowic II skręcając w lewo obok szkoły,  kościoła i taką samą trasą 
powrotną. 
JeŜeli chodzi o linię autobusową PKS na trasie  Pabianice - Lutomiersk, umowa na jej 
funkcjonowanie przedłuŜona jest do końca grudnia br. , autobusy kursują tylko  w dniach od 
poniedziałku do piątku. Jest to 7 kursów  
Radny J. Kelnerowski wnioskował o dalsze utrzymanie tej linii komunikacyjnej , chociaŜby 
do miejscowości Janowice z uwagi na to, Ŝe autobusem tym dojeŜdŜa młodzieŜ do szkół 
ponad gimnazjalnych w Pabianicach.  
 
W dyskusji Komisja zwróciła uwagę na rozwaŜenie moŜliwości przewozu osób 
autobusem, który dowozi dzieci do szkoły wówczas kiedy będzie jechał w drodze 
powrotnej bez dzieci , dotyczy to  kursów  z Pawlikowic przez Rydzyny, to jest jeden 
kurs do południa i jeden kurs po południu. 
Komisja sugerowała przeprowadzenie ankiety frekwencji pasaŜerów na trasie Pabianice 
Lutomiersk, a takŜe rozwaŜenia moŜliwości /jeŜeli będzie frekwencja/  i uruchomienie 
linii komunikacyjnej  na trasie Pabianice – Gorzew – Łódź – Retkinia.  
 
 
Ad. pkt. 5 
Sprawy róŜne / omówienie materiałów na sesję/ 
  
Wójt Gminy przedłoŜył Komisji projekty uchwał mające być przedmiotem obrad najbliŜszej 
sesji Rady Gminy.  
 
 

Wójt Gminy przedłoŜył projekt uchwały w sprawie przedłuŜenia czasu obowiązywania 
dotychczasowej taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Pabianice.  

Poinformował, Ŝe miasto Pabianice przedłuŜa nam czas obowiązywania dotychczasowej 
taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Pabianice stosowanej przez 
Zakład Wodociągów i kanalizacji Sp. z o.o. z siedzibą w Pabianicach na okres od 1 stycznia 
do dnia 31 marca 2009 roku. / Miasto Pabianice zaopatruje w wodę wieś Bychlew/.  

Projekt uchwały w powyŜszej sprawie  stanowi  zał. nr 5 do protokołu.  

Kolejny projekt uchwały to projekt  w sprawie zmian w budŜecie gminy Pabianice na rok 
2008 – XXVII/C/2008 polegający na zwiększeniu planu dochodów w dz. 010- rolnictwo i 
łowiectwo, dz. 700 gospodarka mieszkaniowa .  

W wyjaśnieniu podaje się, iŜ proponuje się zwiększenie planu dochodów i wydatków w 
kwocie 102.480 zł. w związku z zamianą gruntów we wsi Majówka. Kwota została określona 
przez rzeczoznawcę i zawarta została w protokole rokowań. W związku z tym, Ŝe wymiana 
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jest bezgotówkowa, naleŜy jednak dokonać księgowań wewnętrznych by móc wyzbyć się 
części majątku będącego własnością gminy, a nabyć w to miejsce nowy. WiąŜe się to równieŜ 
z odprowadzeniem podatku Vat z tytułu wyzbycia się majątku.  

Projekt uchwały  stanowi  zał. nr 6 do protokołu.  

Projekt uchwały Nr XXVII/D/2007 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 r. 
przedłoŜony przez Skarbnik  Gminy dotyczył włączenia do budŜetu gminy na 2008 r. kwoty 
dotacji otrzymanej z Narodowej Agencji Programu” MłodzieŜ w Działaniu ”i zwiększenie 
tym samym planu dochodów w dziale 854 – edukacyjna a opieka wychowawcza o kwotę 5. 
480 zł.  

Projekt uchwały w powyŜszej sprawie  zał. nr 7 do niniejszego protokołu.  

Projekt uchwały nr XXVII/E/2008 w sprawie zmian w budŜecie gminy na rok 2008 , w 
którego uzasadnieniu podaje się, iŜ proponuje się zwiększenie wydatków w dz.750 – 
administracja publiczna, rozdz.75023 – urząd gminy o kwotę 13.000 zł z przeznaczeniem na 
zakup licencji i wdroŜenie Systemu Elektronicznego Obiegu Dokumentów w Urzędzie 
Gminy.  

Elektroniczny Obieg Dokumentów stanowi system obsługujący wymianę pism 
elektronicznych przychodzących do i wychodzących z urzędu oraz pism wytwarzanych i 
wymienianych wewnątrz urzędu. Obejmuje on elektroniczne przyjmowanie i potwierdzanie 
pism, wysyłanie pism na zewnątrz za zwrotnym poświadczeniem odbioru, przekazywanie 
dokumentów wewnątrz urzędu sporządzanie i wydawanie decyzji i postanowień, prowadzenie 
akt spraw, archiwizowanie dokumentów. 
System obiegu dokumentów elektronicznych w administracji publicznej w Polsce oparty jest 
na kwalifikowanym podpisie elektronicznym.  
Elektroniczny Obieg Dokumentów zintegrowany jest z Elektroniczną Skrzynką Podawczą i 
Biuletynem Informacji Publicznej. 
Konieczności wprowadzenia w urzędzie EOD wynika  z obowiązku przyjmowania 
dokumentów dostarczanych drogą elektroniczną, tak przez inne podmioty publiczne, jak 
równieŜ podmioty niepubliczne, zgodnie z k.p.a. oraz ustawą z 17 lutego 2005 r. o 
informatyzacji podmiotów realizujących zadania publiczne. Obowiązek przyjmowania takich 
dokumentów - a w konsekwencji ich ewidencjonowania, przechowywania i przekazywania w 
takiej postaci - odnosi się do czynności materialno-technicznych oraz formalno-
proceduralnych. Dokumenty takie bowiem nie tylko muszą być faktycznie przyjęte w takiej 
postaci, w jakiej zostały dostarczone, ale równieŜ w takiej postaci powinny stanowić 
podstawę załatwienia sprawy.  
WdroŜenie Systemu Elektronicznego Obiegu Dokumentów zapewni monitorowanie 
prowadzonych w Urzędzie spraw, przechowywanie gromadzonych zbiorów danych, śledzenie 
przepływu dokumentów , zbieranie potrzebnych informacji oraz sterowanie tokiem pracy, a 
takŜe pozwoli obywatelowi na  pobieranie dokumentów, składanie wniosków i śledzenie 
przebiegu załatwiania jego sprawy. 
W dziale 600 – transport i łączność proponuje się zwiększenie wydatków o 13.801 zł z 
przeznaczeniem na wynagrodzenia robotników robót publicznych oraz na zakup szlaki, 
paliwa do ciągnika rolniczego , piasku na akcję „Zima”. 
 
Projekt uchwały stanowi  zał. nr 8 do niniejszego protokołu.  

Ponadto Wójt poinformował, ze będzie występował na sesji Rady Gminy Pabianice w dniu 
3.11.2008 r. o  wprowadzenie do porządku obrad jeszcze  3 projektów uchwał w sprawach: 

1/ Zmian w budŜecie gminy na rok 2008 . 
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Zmiana tego projektu uchwały polega na zwiększeniu planu wydatków w dz. 801 – oświata i 
wychowanie o kwotę 1.500 zł. w  §  2710 dotacja celowa na pomoc finansową udzieloną 
między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań bieŜących. 
Powstały deficyt proponuje się  pokryć nadwyŜką budŜetową. 

Projekt uchwały w powyŜszej sprawie stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

 

2 /Udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Miejskiej Pabianice.  

W projekcie tej uchwały wykazuje się właśnie kwotę 1500 zł., która w wyniku 
przeprowadzonych zmian w budŜecie gminy Pabianice została wykazana w przedłoŜonym 
wyŜej  projekcie uchwały.  

Projekt uchwały stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

3/ Zmian w budŜecie gminy Pabianice na rok 2008 .  

Proponowane zmiany wykazane są w załączonym projekcie uchwały stanowiącym zał. nr 11 
do niniejszego projektu uchwały.  

 

W sprawach róŜnych Wójt poinformował, Ŝe awaria pieca CO w Ośrodku Zdrowia w 
Pawlikowicach została naprawiona.  

Komisja zwróciła się do Wójta Gminy o przygotowanie informacji, która zawierałaby dane na 
temat enklaw przyrodniczych na terenie gminy z zastoiskami wody,   które nie są 
przeznaczone po budownictwo.  

Na tym posiedzenie zakończono.  

 

 

       Posiedzeniu przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji Ochrony 
Środowiska i     Rozwoju  

       Piotr Kociołek  

 Protokołowala: 

 

Urszula Czerwonka  


